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L•alcalde de Roses i dipu-
tat al Congrés, Carles Pà-
ramo, presentarà avui di-
mecres a Madrid una pro-
posició no de llei per dema-
nar al govern espanyol que
els edificis de la base mili-
tar del Pení, que aviat dei-
xaran de seu usats per
part del Ministeri de De-
fensa, siguin afectats al
Ministeri d•Agricultura,
Alimentació i Medi Am-
bient. Una vegada s•hagi
fet el traspàs de titularitat
entre els dos ministeris, es
demana que els edificis
buits es posin a disposició
del Parc Natural del Cap
de Creus per ubicar-hi la
direcció del parc i un espai
on es podrien dur a terme
estudis i tasques de difusió
dels valors d•aquest en-
torn protegit.

Els edificis militars que
aviat quedaran desocu-
pats són els de la part bai-
xa de les instal·lacions de
la base militar EVA 4 (es-
quadró de vigilància nú-
mero 4), anomenada base
del Pení. Des del 2009, el
Ministeri de Defensa ha
iniciat obres de modernit-

zació de la base per un im-
port d•uns 6 milions d•eu-
ros. Les obres consistei-
xen essencialment en la
substitució dels antics ra-
dars analògics per un de
digital, i a reagrupar el per-
sonal de la base en el ma-
teix conjunt situat a la ca-
rena.

Això significarà que els
edificis al peu de la munta-
nya, al bell mig del parc na-
tural, al terme municipal
de Roses i a mig camí de
Cadaqués, quedaran
buits. •Es tracta d•edificis
en perfecte estat, però que
es degradaran si queden
inutilitzats. Per això ens
anticipem i fem aquesta
proposta de posar-los a
disposició del parc, tot i
que continuarien sent de
titularitat de l•Estat a tra-
vés del Ministeri de Medi

Ambient; instal·lacions de
defensa que passarien a
ser utilitzades per defen-
sar el medi ambientŽ, ex-
plica l•alcalde de Roses.
Carles Pàramo també ar-
gumenta que el Ministeri
de Medi Ambient ja es va
implicar en la recuperació
del paratge de l•antic Club
Mediterranée i la cessió
ara d•ús d•edificis militars
desafectats encaixaria
amb la política de col·labo-

ració del ministeri amb el
parc. Anticipant-se, l•al-
calde de Roses vol també
evitar situacions conflicti-
ves, com la que s•ha gene-
rat amb la base Loran a
Torroella de Montgrí.

La proposició no de llei
serà debatuda avui dime-
cres al Congrés, a Madrid,
en la comissió d•Agricultu-
ra, Alimentació i Medi Am-
bient, de la qual forma
part Pàramo. �

Edificis del
Pení per al
parc del cap
de Creus
a  Pàramo vol que els edificis militars
que quedaran buits passin a les mans
del Ministeri de Medi Ambient

Esteve Carrera
ROSES

MEDI AMBIENT

A la part baixa de la imatge, els edificis de la base militar
del Pení que quedaran buits properament, quan el personal de
la base es reagruparà a les instal·lacions de la carena, on hi ha
el radar� LLUÍS SERRAT

• Són instal·lacions de
defensa que ara
podrien servir per
defensar el medi
ambientŽ
Carles Pàramo
ALCALDE DE ROSES

„ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „ „

La frase

L•Alt Empordà s•ha decla-
rat moralment una co-
marca catalana lliure i so-
birana. El ple del Consell
Comarcal ho va aprovar
ahir amb tots els vots a fa-
vor excepte un en contra
del PP …l•altre conseller
popular no hi era…. La mo-
ció insta el President de la
Generalitat de Catalunya
que treballi en la formula-
ció i a possibilitar el dret a
decidir dels ciutadans i
ciutadanes de Catalunya.
També demana al Parla-
ment que adopti les mesu-
res necessàries per portar
a terme el que decideixi el
poble català sobre la inde-
pendència.

L•Alt Empordà és la se-
gona comarca de la de-
marcació de Girona que es
declara •lliure i sobiranaŽ,
després de la Garrotxa. A
part, la comarca de la Sel-
va va aprovar una moció a
favor de l•estat català i
bona part de les comar-
ques gironines estan ad-
herides a l•Associació de
Municipis per la Indepen-
dència (AMI). Precisa-
ment, dilluns la capital de
la demarcació, Girona, es
va declarar també territo-
ri català lliure.

Contra la llei Wert
Precisament ahir mateix
el ple del Consell Comarcal

de l•Alt Empordà també va
aprovar ahir una moció
contra la reforma de la llei
d•educació del ministre
Wert. La votació va repetir
l•esquema de la moció
anterior i tots els conse-
llers excepte el del PP, Die-
go Borrego, hi van votar a
favor.

D•altra banda, ahir a
l•inici del ple del Consell
Comarcal es va fer un mi-
nut de silenci en memòria
de les víctimes de l•N-II. El
president del Consell Co-
marcal, Xavi Sanllehí, va
declarar: •Des que vam
aprovar la moció de l•N-II,
vam dir que penjaríem
una pancarta i que cada
cop que hi hagués una víc-
tima faríem un minut de
silenci. Hi ha hagut una
víctima des del ple ante-
rior, fa dos mesos.Ž

El Consell Comarcal
també va aprovar per una-
nimitat de tots els grups
comarcals una moció con-
tra la privatització del
CAP de l•Escala.�

a Els consellers
comarcals fan un
minut de silenci per
les víctimes de l•N-II

La comarca de l•Alt
Empordà es declara
•lliure i sobiranaŽ

POLÍTICA

Mar Vicente
FIGUERES

Sanllehí, president del
Consell, en una foto d•arxiu.

L•equip de govern de Fi-
gueres (CiU) està trami-
tant un expedient per bo-
nificar una part de l•im-
post de construccions
(ICIO) a l•escola privada
Montessori, tot i que hi ha

un informe de l•interven-
tor municipal del 31 d•oc-
tubre que assegura que el
ple de clàusules de la lli-
cència d•obres no preveia
cap bonificació d•aquest
impost i que •el concessio-
nari ja tenia coneixement
que hauria de satisfer el
pagament de totes les ta-

xes i impostos sense cap
bonificacióŽ. Per tant, se-
gons l•interventor, el Mon-
tessori no es podria acollir
a aquesta bonificació.

ICV vol anar al jutjat
El regidor d•ICV a l•Ajunta-
ment, Xavi Monfort, ha
advertit que portarà el cas

als jutjats si la bonificació
del Montessori tira enda-
vant, perquè hi ha un in-
forme contrari de l•inter-
ventor i perquè •no exis-
teix cap fonament per ser
declarada actuació d• in-
terès o utilitat municipalŽ.

Segons explica Mon-
fort, el govern municipal

volia passar aquesta boni-
ficació al Montessori per la
comissió informativa del
26 de novembre, però fi-
nalment va ser retirada, i
no va arribar al ple. Per ai-
xò creu que •l•advertència
de portar aquest assump-
te al contenciós ha tingut
efecte i el govern ha fet
marxa enrereŽ.

En canvi, des del go-
vern, el regidor d•Hisenda,
Manuel Toro, assegura
que l•expedient per aplicar
una bonificació a l•ICIO
que ha de pagar l•empresa

constructora de l•escola
Montessori continua en-
davant. Toro ha explicat
que el que s•està fent és fer
un informe que determini
que l•obra és d•interès pú-
blic i per tant s•hi pot apli-
car una bonificació. •De
fet el que fem és reforçar-
ho, perquè ja s•havia deter-
minat que és d•interès pú-
blicŽ, diu Toro, que hi afe-
geix que s•ha fet perquè és
un tema polèmic.

Sobre l•informe de l•in-
terventor, assegura que
no en té coneixement. �

ADMINISTRACIONS

L•interventor de Figueres, en
contra de bonificar el Montessori
Mar Vicente
FIGUERES
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Joan Feliu Canals, un veí
de Sant Julià de Ramis de
82 anys, va morir ahir en
ser atropellat de manera
accidental per un vehicle a
l•N-IIa, a l•altura del terme
municipal. Els Mossos
d•Esquadra van rebre l•a-
vís dels fets quan passaven
tres minuts de les deu del
matí. La víctima anava pel
voral, ja que habitualment
recorria a peu aquest tra-
jecte: sortia de Sant Julià
de Ramis, arribava fins a
Sarrià de Ter i tornava. En

el moment en què va tenir
lloc el sinistre, caminava
en sentit Girona i el turis-
me que va col·lidir contra
ell circulava en la mateixa
direcció. A l•automòbil hi
viatjava una dona, veïna
de Roses. Quan la conduc-
tora va passar pel costat
del vianant, a l•altura del
punt quilomètric 722,2,
l•home va rebre un impac-
te de la part lateral davan-
tera del cotxe i del retrovi-
sor dret, va caure a la cu-
neta i es va fer una greu
fractura al cap.

Just al darrere, circula-
va un altre vehicle, al vo-

lant del qual anava una
noia que va presenciar el
succés i que es va encarre-
gar d•alertar amb el mòbil
els serveis d•emergències.
Fins allí s•hi van desplaçar
quatre patrulles dels Mos-

sos d•Esquadra i dues am-
bulàncies del SEM. Els sa-
nitaris, però, no van poder
fer res per salvar la vida a
la víctima perquè, quan hi
van arribar, ja havia mort.
Els agents, d•altra banda,

van efectuar la prova d•al-
coholèmia a la veïna de Ro-
ses, en la qual va donar ne-
gatiu. Se li va prendre de-
claració, i també a la testi-
moni, que va assegurar
que, quan va passar l•acci-

dent, la conductora del da-
vant circulava bastant len-
tament. Durant totes les
tasques de gestió del sinis-
tre, els efectius no van ha-
ver de tallar l•N-IIa i, per
tant, no es va originar cap
afectació viària.

Des de principi d•any,
han mort sis persones
atropellades en carreteres
de la demarcació. El pri-
mer accident d•aquesta
llista negra es va desenca-
denar al gener a l•N-II, a
Capmany, on un veí de
Perpinyà va ser envestit
per un vehicle que circula-
va en sentit Figueres. Al
març, una dona de 38 anys
i d•origen rus va perdre la
vida, després que un ciclis-
ta no sigués a temps de fre-
nar quan ella travessava
per un pas de vianants a
Vilafant. A final del mateix
mes, un conductor d•un
camió de repartiment que
acabava de deixar el gène-
re en un súper va fer mar-
xa enrere sense adonar-se
que una anciana creuava
el carrer Rocacorba de
Sant Gregori. La víctima
tenia 81 anys i era veïna de
la població. D•altra banda,
a l•agost, una dona de Bar-
celona de 57 anys va morir
atropellada per un cotxe
als afores de Port de la Sel-
va. I, al setembre, un veí de
Girona de 43 anys i de
nacionalitat gambiana va
perdre la vida a l•A-26, a
Montagut i Oix. La víctima
es dirigia a Banyoles, quan
va tenir una avaria al vehi-
cle i es va aturar al voral.
Va col·locar un triangle
per senyalitzar la zona i,
quan es disposava a posar
el segon, va ser envestit
per un altre automòbil. El
conductor que el va atro-
pellar, però, no es va parar
per intentar auxiliar-lo.
Els Mossos van muntar un
dispositiu per trobar l•acu-
sat, que va ser detingut
poc després a Banyoles.�

G. Pladeveya
SANT JULIÀ DE RAMIS

TRÀNSIT

a  La víctima caminava pel voral i va rebre un fort impacte de la part lateral davantera d•un vehicle
que circulava en sentit Girona a  La conductora del cotxe va donar negatiu en la prova d•alcoholèmia

Un home de 82 anys mor
atropellat a l•N-II a Sant Julià

L•accident va tenir lloc ahir al matí en un tram per on abans passava l•antic traçat de l•N-II, a l•altura de Sant Julià de Ramis� MANEL LLADÓ / GISELA PLADEVEYA
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Les xifres

2
ambulàncies del SEM es van
desplaçar fins a la zona. Quan
hi van arribar, però, la vícti-
ma, Joan Feliu, ja havia mort.

722,2
és el punt quilomètric on va
succeir l•accident. La víctima
estava fent un passeig a peu
fins a Sarrià de Ter.

4
patrulles dels Mossos d•Es-
quadra van actuar en les
tasques de gestió del sinistre,
ocorregut a les deu del matí.

Dues dotacions dels bom-
bers van treballar ahir en
l•extinció d•un incendi que
es va declarar a les nou del
matí en un pis de la quarta
planta del número 4 del
carrer Major de Figueres.

El foc es va produir en in-
cendiar-se una estufa que
estava en un bany. Com a
conseqüència, es va mal-
metre el guix del sostre,
van caure rajoles de la pa-
ret, es van cremar objec-
tes de plàstic i es va tren-
car el vidre d•una finestra.
El matrimoni que resideix

a l•immoble va haver de ser
traslladat a l•hospital de
Figueres perquè quan in-
tentaven apagar les fla-
mes van patir una intoxi-
cació lleu per inhalació de
fum. Els bombers, per la
seva banda, van aconse-
guir donar el servei per
tancat en vint minuts. �

Dos ferits per inhalació
de fum a Figueres
Redacció
FIGUERES

SUCCESSOS

Els Mossos d•Esquadra
van arrestar l•1 de desem-
bre tres joves de la Bisbal
d•Empordà, d•entre 20 i 22
anys, i un veí de Palafru-
gell, de 32, per haver robat
en una casa de Corçà. Una

patrulla va veure uns nois
en un cotxe, al pàrquing
del camp de futbol de la
Bisbal, que van posar-se
nerviosos i van començar
a amagar diversos aparells
electrònics. Un d•ells va
dir que part dels efectes
eren d•uns companys i que
un ordinador l•havien

comprat a un amic per 50
euros. Quan els policies
s•adreçaven a la comissa-
ria per comprovar-ho, van
rebre l•avís del robatori de
Corçà. La víctima va des-
criure el material que li ha-
vien sostret, que coincidia
de ple amb l•intercep-
tat. �

Quatre detinguts per un
robatori a Corçà
Redacció
CORÇÀ

SUCCESSOS
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Plaça Salvador Espriu, 5
GIRONA
www.novopticagirona.com
info@novopticagirona.com

OFERTES ANTICRISI A

NOVÒPTICA
ULLERES MONOFOCALS NOMÉS49 EUROS
ULLERES PROGRESSIVES NOMÉS99 EUROS


















